
Zápis ze řádného zasedání Akademického senátu FSE UJEP 
ze dne 24.06.2009 

 
 
Prezenční listina:  10 senátorů  

PhDr. Petr Balek, Vojtěch Bok, Daniela Cibulková, 
Adéla Holasová, Ing. Oldřich Jetmar, Ing. Petr Kačírek, 
RNDr. Jaroslav Koutský, Mgr. Ondřej Moc, Ph.D.,  
Mgr. Kateřina Smejkalová, Ph.D., Bc. Martin Volf 
 

Omluveny: Michaela Benešová, Zuzana Klicnarová 

 
Vedení fakulty: doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, 

RNDr. Karel Hrach, Ph.D., Ing. Jiří Uhman 

 

Hosté: RNDr. Miloslav Šašek CSc., Ing. Magdalena Hunčová, Ph.D., 

 Barbora Řešátková 

  
Dále jsou všechna jména přítomných uvedena bez titulů.  

 
 
Program řádného zasedání: 
 
1) a – uvítání členů AS FSE UJEP a zástupců vedení FSE UJEP 
 b – schválení programu jednání AS FSE UJEP 
 
2) Studijní a zkušební řád UJEP – změna Statutu FSE UJEP 
 
3) Podmínky přijímacího řízení na červen 2010 
 
4) Různé 
 
 
Ad 1a. Předseda senátu O. Moc přivítal všechny přítomné členy AS FSE UJEP, zástupce 
vedení FSE UJEP a hosty na řádném červnovém zasedání Akademického senátu FSE UJEP   
a konstatoval, že senát je usnášeníschopný. Připomněl, že v měsíci květnu akademický senát 
nezasedal, jelikož na programu nebyly žádné body k projednání. Všechny potřebné 
dokumenty vztahující se ke stávajícímu zasedání pak členové senátu obdrželi e-mailem 
s dostatečným předstihem před zasedáním. 
 
 
Ad 1b.  Schválení programu zasedání členy senátu 
 
Program řádného zasedání byl schválen přítomnými členy senátu bez připomínek (10 x PRO). 
 
Ad 2. Studijní a zkušební řád UJEP – změna Statutu FSE UJEP 



 
 Úvodní slovo dostal proděkan pro studium J. Holas, který je předkladatelem návrhu. 
Představil ve stručnosti nový univerzitní Studijní a zkušební řád UJEP, který byl vytvořen na 
základě doporučení Akreditační komise ČR prorektorkou pro studium se záměrem unifikovat 
tento předpis na co nejvíce součástech UJEP. Dále uvedl výčet hlavních změn oproti 
stávajícímu platnému Studijnímu a zkušebnímu řádu FSE UJEP. Ve stručnosti též seznámil 
členy senátu s procedurálními podmínkami vzniku tohoto dokumentu, přičemž zdůraznil, že 
se každá ze součástí UJEP mohla skrze své proděkany pro studium na konečné verzi 
dokumentu podílet. Uvedl také, že výsledná verze dokumentu je samozřejmě kompromisem 
jednání mezi jednotlivými součástmi a rektorátem UJEP, přičemž připomínky ze strany FSE 
UJEP byly do návrhu zapracovány. Návrh tohoto dokumentu byl schválen Akademickým 
senátem UJEP a rovněž byl již na některých součástech UJEP přijat fakultními akademickými 
senáty. Na závěr sdělil členům senátu, že vedení FSE UJEP tento předpis akceptuje a je na 
členech senátu, zda jej přijmou. FSE UJEP si totiž samozřejmě může ponechat svůj vlastní 
Studijní a zkušební řád FSE UJEP, případně vytvořit samostatně nový. 
 
 Předseda senátu O. Moc následně připomněl procedurální postup, který spočívá v tom, 
že v případě schválení přijetí tohoto předpisu členy senátu se změní Statut FSE UJEP. Dojde 
k vypuštění Studijního a zkušebního řádu FSE UJEP jakožto vnitřního přepisu FSE UJEP a 
tím automaticky bude pro FSE UJEP závazný univerzitní předpis Studijního a zkušebního 
řádu UJEP. Platnost tohoto předpisu by pak byla od nového akademického roku 2009/2010. 
 
 Následovala obsáhlá diskuse mezi členy senátu, jakou procedurální formu schvalování 
zvolit. Zda přijmout dokument jako celek beze změn, nebo jej případně upravit o připomínky 
členů senátu a vytvořit tak nový Studijní a zkušební řád FSE UJEP. Senátor P. Balek v diskusi 
zdůraznil problematický bod týkající se uznávání předmětů z Vyšších odborných škol, 
diskutoval se také článek týkající se udělování zápočtů či zápočtů před zkouškou. Výsledkem 
této diskuse bylo rozhodnutí předsedy senátu hlasovat nejprve o dokumentu jako celku beze 
změn (podle předkladatele návrhu) a v případě nepřijetí by se pokračovalo v další diskusi. 
Přistoupilo se tedy k hlasování: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. b) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh na změnu Statutu FSE UJEP v tom smyslu, že se z vnitřních předpisů 
FSE UJEP vypouští Studijní a zkušební řád FSE UJEP. Od nového akademického roku 
2009/2010 se FSE UJEP bude řídit Studijním a zkušebním řádem UJEP.“ 
 
Hlasování: 6 PRO x 4 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
 
Ad 3. Podmínky přijímacího řízení na červen 2010 
 
 Předseda senátu O. Moc předal slovo děkanovi pro studium J. Holasovi, který byl 
předkladatelem návrhu tohoto dokumentu. Ten představil členům senátu ve stručnosti 
podmínky pro přijetí ke studiu v příštím akademickém roce pro jednotlivé obory. Uvedl, že se 
jedná zejména o podmínky, které si vyžádali garanti těchto jednotlivých oborů.  
 
 V započaté diskusi se dalšího slova ujal senátor P. Balek, který je zároveň garantem 
studijního oboru Sociální práce. Navrhl mírnou úpravu stávajících podmínek pro přijetí u 
tohoto oboru, která spočívá v tom, že ústní pohovor bude po písemných testech u obou forem 



studia, tedy jak u kombinovaného, tak u prezenčního. Tento návrh byl zapracován do 
předloženého dokumentu. 
 
 Předseda senátu O. Moc se zeptal na systém zvýhodnění výsledků Celoživotního 
vzdělávání u přijímacích zkoušek. Proděkan pro studium J. Holas vysvětlil v reakci na tento 
dotaz členům senátu podrobně aplikovaný systém zvýhodnění těchto studentů u přijímacích 
zkoušek, zejména pak kolik mohou získat bodů a za jakých podmínek. Zdůraznil, že v praxi 
se jedná vždy početně pouze o několik jedinců a samozřejmě lze stávající systém zvýhodnění 
upravovat. 
 
 Senátor P. Balek se poté zeptal, proč má navazující magisterský studijní obor 
Regionální rozvoj desetibodové bonifikační zvýhodnění u přijímacích zkoušek pro absolventy 
bakalářského studijního oboru Regionální rozvoj, kteří toto doloží patřičným dokladem. Myslí 
si, že takové zvýhodnění je ve vztahu k ostatním studentům diskriminační. 
 
 Na položený dotaz odpověděl garant tohoto oboru M. Šašek, který zdůraznil, že 
takové zvýhodnění neodporuje stávající legislativě, využívají jej i příbuzné studijní obory na 
„kamenných univerzitách“ a je zcela na vůli garanta studijního oboru, případně vedení fakulty 
a akademického senátu, zda poskytne nějaké bodové zvýhodnění u přijímacích zkoušek pro 
určitou skupinu studentů (např. vlastních absolventů). 
 
 K této formě zvýhodnění studentů u přijímacích zkoušek se následně rozpoutala 
obsáhlá rozprava, ve které se diskutovalo obecně zvýhodnění určité skupiny studentů u 
přijímacích zkoušek, vhodné formy zvýhodnění (zda stimulují studenty k lepším studijním 
výsledkům či nikoliv, případně které z nich ano, které ne) a nakonec i to, zda je „vypuštění“ 
matematiky a cizích jazyků z přijímacího řízení u studijního oboru Regionální rozvoj dobrým 
a prospěšným krokem pro kvalitu studia v těchto oborech na FSE UJEP. 
 
 Obecně zaznívaly na výše uvedené teze odlišné názory. Senátoři P. Kačírek J. Koutský 
hájili bodové zvýhodnění i vypuštění matematiky u těchto oborů a argumentovali ve prospěch 
předložených podmínek podle návrhu v dokumentu. Senátoři P. Balek, O. Jetmar a O. Moc 
zastávali spíše opačný názor a předkládali své argumenty proč. Zrušení bodového zvýhodnění 
podpořil i děkan FSE UJEP Z. Štěpánek, který uvedl, že se jedná o obecný trend na 
univerzitách v západních zemích podporující myšlenky Boloňského procesu o prostupnosti 
studia a že se takové zvýhodnění nejspíše nebude zamlouvat ani Akreditační komisi ČR. 
Zachování matematiky u přijímacích zkoušek u těchto oborů pak podpořili zejména předseda 
senátu O. Moc a proděkan pro vědu a výzkum K. Hrach. Bodové zvýhodnění pak ze senátorů 
podpořil M. Volf. 
 
 Po přednesení stanovisek členů akademického senátu i hostů  nechal předseda 
akademického senátu hlasovat o schválení podmínek pro jednotlivé studijní obory zvlášť a 
přistoupilo se k hlasování: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. e) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložené podmínky pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2009/2010 pro bakalářský 
studijní program Ekonomika a management.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 



Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. e) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložené podmínky pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2009/2010 pro magisterský 
studijní program Ekonomika a management.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. e) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložené podmínky pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2009/2010 pro bakalářský 
studijní program Sociální politika a sociální práce s navrženou úpravou.“ 
 
Hlasování: 8 PRO x 1 proti x 1 se zdržel (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. e) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložené podmínky pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2009/2010 pro bakalářský 
studijní program Hospodářská politika a správa.“ 
 
Hlasování: 7 PRO x 2 proti x 1 se zdržel (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. e) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložené podmínky pro přijetí ke studiu v akademickém roce 2009/2010 pro magisterský 
studijní program Hospodářská politika a správa.“ 
 
Hlasování: 7 PRO x 1 proti x 2 se zdrželi (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 
 
Ad 4. Různé 
 
a) Děkan FSE UJEP Z. Štěpánek předložil členům senátu na žádost tajemnice FSE UJEP 
D. Kubišové návrh o navýšení rozpočtu pro již senátem schválenou akci z Fondu rozvoje 
investičního majetku (FRIM). Jedná se o zřízení jazykové laboratoře na FSE UJEP. Původní 
orientační odhad na finanční náklady byl 1 000 000,- Kč, což podle rozpracování rozpočtu na 
tuto akci bude stát pouze samotný software. Žádá tedy AS FSE UJEP o navýšení původní 
sumy celkového rozpočtu na 1 950 000,- Kč. Zároveň ujistil členy senátu, že z hlediska 
nákladů na tuto akci z toho pro fakultu nevyplývá žádné extrémní finanční zatížení. Jelikož se 
tento záměr setkal se všeobecnou podporou, přistoupilo se rovnou k hlasování: 
 
Návrh: „AS FSE UJEP dle § 27, odst. 1, písm. c) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. schvaluje 
předložený návrh na navýšení rozpočtu plánované akce financované z FRIMU, konkrétně 
rozpočtu na zřízení jazykové laboratoře na FSE UJEP z původní částky 1 000 000,- Kč na 
1 950 000,- Kč.“ 
 
Hlasování: 10 PRO x 0 proti x 0 se zdrželo (10 přítomných) 
 
Závěr: Návrh BYL přijat. 



b) Senátorka K. Smejkalová požádala členy vedení FSE UJEP, zda by zápisy ze zasedání 
kolegia děkana mohly být zveřejňovány dříve, než je tomu nyní. Zápisy jsou podle ní 
zveřejněny na webových stránkách FSE UJEP až téměř s měsíčním zpožděním po konání 
zasedání a bylo by vhodné i z hlediska měsíční frekvence konání těchto zasedání zápisy 
zveřejňovat pro členy akademické obce dříve, aby neztrácely na své aktuálnosti.  
 
 Děkan FSE UJEP Z. Štěpánek v reakci na tento podnět přislíbil zveřejňování zápisů ve 
dřívější lhůtě. 
 
c) Předseda senátu O. Moc se zeptal všech přítomných členů senátu, zda e-mailem 
obdrželi a četli návrh nového Volebního a jednacího řádu Akademického senátu FSE UJEP, 
který byl vypracován na základě domluvy na předchozím řádném dubnovém zasedání. 
V připomínkovém řízení se členové senátu mohli vyjádřit k aktuálnímu návrhu a přijít se 
svými vlastními podněty. Nyní je vypracována aktuální verze tohoto dokumentu, která bude 
předána děkanovi FSE UJEP Z. Štěpánkovi k posouzení, případným úpravám či doplnění 
s tím, že bude požádán o následné předložení tohoto dokumentu ke schválení na dalším 
řádném zasedání AS FSE UJEP. Přítomní členové AS FSE UJEP potvrdili svůj souhlas 
s předloženým návrhem . 
 
 
Závěr zasedání:  
 

Předseda senátu následně poděkoval všem přítomným za jejich účast a za zdárný 
průběh řádného zasedání, které bylo posléze ukončeno. Poděkoval všem členům senátu za 
práci v tomto akademickém roce s přáním, aby prožili hezké léto, prázdninové dny a načerpali 
spoustu sil pro práci v novém akademickém roce 2009/2010. 
 
 
Plánovaný termín dalšího řádného zasedání AS FSE UJEP bude teprve stanoven. Zasedání se 
bude konat předběžně v měsíci září 2009. 
 
Program včetně pozvánky na toto zasedání bude včas rozeslán na e-maily členů senátu, které 
uvedli ve svých kontaktech. Stejně tak budou informováni o případném svolání mimořádného 
zasedání v dřívějším termínu, bude-li to třeba. Stejným způsobem bude informováno i vedení 
FSE UJEP. 
 
Případné neodkladné záležitosti, které by bylo možné projednat bez fyzické přítomnosti členů 
senátu, budou rozeslány e-mailem a bude o nich hlasováno „per rollam“. 
 
 
Zapsal: Bc. Martin Volf (místopředseda AS FSE UJEP) 
 
 

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. 
předseda AS FSE UJEP 

 
Na vědomí: doc. Ing. Iva Ritschelová, CSc., doc. Ing. Zdeněk Štěpánek, CSc., Ing. Pavel 
Pešek, CSc., Mgr. Jaroslav Holas, RNDr. Karel Hrach, Ph.D., Ing. Jiří Uhman, Ing. Dagmar 
Kubišová, Alena Trefilová 
 


